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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ma is kiszorítaná az önkormányzatokat és 
vállalkozásokat az egyetemes szolgáltatásból? " 

Tisztelt Miniszter úr!

 

Magyarország  régen  nem  látott  megélhetési  katasztrófa  küszöbén  áll:  folyamatos  drágulással,
kétszámjegyű inflációval, harmatgyenge forinttal,  a nemzetközi környezetnek kitett gazdasággal,
energiaár-robbanással,  szétszakított  társadalommal,  valamint  csődközeli  helyzetbe  kerülő
vállalkozásokkal és önkormányzatokkal. A bevezetett áram- és gázáremelés ugyanis nem csupán a
családokat állította megoldhatatlan helyzet elé, hanem a kisvállalkozásokat és a lakosságot szolgáló
helyi önkormányzatokat is.

Az önkormányzati  intézmények,  vagyis  szociális  otthonok,  egészségügyi  szakrendelők,  óvodák,
művelődési  házak,  könyvtárak,  színházak,  uszodák,  múzeumok,  valamint  a  kis-  és
középvállalkozások egyaránt csődközeli állapotról számolnak be. A kereskedők gyakran már nem is
adnak árajánlatot a villamos energiára, illetve földgáz-szolgáltatásra, vagy ha adnak is, a korábbi
díjak többszörösét követelik meg. A jelenleg hatályos szabályozás szerint nem ritka az ötszörös,
tízszeres, sőt akár még magasabb arányban növekvő közüzemi számlák megjelenése sem. Ekkora
terhet nyilvánvalóan sem az önkormányzati intézmények, sem a kis- és középvállalkozások jelentős
része nem bír el.

Hiába számít tehát a kormány magasabb szolgáltatási díjak esetén magasabb ÁFA-bevételre, mert
nemcsak  az  intézkedések  által  sújtott  intézmények  és  vállalkozások  lehetetlenülnek  el,  hanem
megszűnésük esetén az állami adóbevételek is csökkenésnek indulnak.

A fentiek alapján kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1. Nem érzi úgy, hogy hiba volt kiszorítani az egyetemes szolgáltatási körből a helyi önkormányzati



 
intézményeket, valamint a kis- és középvállalkozásokat?

2.  Támogatja-e  a  T/1108.  számú  törvényjavaslatot,  miszerint  a  helyi  önkormányzatok  és
intézményei, valamint a kis- és középvállalkozások újra jogosultak legyenek egyetemes szolgáltatás
keretében áramot és földgázt vásárolni?

3. Mit tesz annak érdekében, hogy elkerüljék a csődhelyzetet az önkormányzati intézmények, kis-
és középvállalkozások és közhasznú civil szervezetek?
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